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ABSTRACT  :

     In the present study mechanical properties of pure epoxy and hybrid composites were studied. Pure epoxy and hybrid composites were prepared by Hand lay-up molding and investigated. The composites constituents were epoxy resin as the matrix, 4% and 8% volume fractions of glass fibers as reinforcement and 4% and 8% of silicon carbide as filler particles. The investigated mechanical properties were hardness, tensile properties (ultimate tensile strength (UTS), fracture strength), and impact properties (impact strength, fracture toughness). The experimental results showed that the mechanical properties, Hybrid composite with (Epoxy +8%GF+8% SiC) has the maximum hardness of (82) shore D, Hybrid composites with (Epoxy +8%GF+4% SiC) has the maximum (UTS), fracture strength, impact strength (Gc) & fracture toughness (Kc) of (107) MPa, (108) MPa, (9900) J/m2, (27. 487) MPa.m-1/2 respectively.
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الخواص الميكانيكية لمتراكبات هجينة اساس ايبوكسي مقواة بواسطةالياف الزجاج ودقائق السليكون كاربيد
رؤى هيثم عبد الرحيم           عمار موسى حسن         عباس خماس حسين
الخلاصة  :
تم في هذا البحث دراسة الخواص الميكانيكية لمتراكبات هجينة ذات اساس من الايبوكسي. تم تحضير المتراكبات الهجينة وراتنج الايبوكسي بواسطة المقالبة اليدوية وتم فحصها. مكونات المواد المتراكبة كانت راتنج الايبوكسي كماده اساس و(4%، 8%) كسر حجمي من الياف الزجاج كمادة تقوية و (4%، 8%) من كاربيد السليكون كدقائق تقوية.

الخواص الميكانيكيه التي تم فحصها كانت ( الصلادة , الشد (اقصى مقاومة شد , مقاومة الكسر ) والصدمة ( مقاومة الصدمة ومتانة الكسر). أظهرت النتائج التجريبية بالنسبه للخواص الميكانيكية فأن المتراكبات الهجينة الحاوية على ( ايبوكسي/8%الياف زجاج %8%سليكون كاربيد ) اعطت اعلى صلادة شور مقدارها (82) شور D , والمتراكبات الهجينة مع  (ايبوكسي /8%الياف زجاج/ 4%سليكون كاربيد) كانت لها اعلى مقاومة شد , مقاومة كسر, مقاومة الصدمة , متانة كسر من (107 MPa)  , (108MP)و (9900 J/m2) , (27. 487 MPa. m-0.5) على التوالي .
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